
                                                      3. července 2007                                 číslo 4 

INFORMAČNÍ  LIST  O B C E  Ř Í M O V 
 

CO SE PROJEDNÁVALO NA ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 
 
Na 8. zasedání ZO dne 16.5. 2007 bylo schváleno: 

• žádost  o dotaci na nákup stromků pro výsadbu v obecních lesích, 
• uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě o zhotovení díla s firmou Kašparů-Koller, 

Stavitelství s.r.o. na rekonstrukci  vodovodu v ulicích Školní, K Loučení a v části 
Průběžné, 

• uzavření pronájmu hostince v D. Stropnici pro p. P.V., 
• předávací protokol bývalé prodejny pro manž. R. a J.L., 
• zastavení projednávání dalších připomínek občanů k ÚP Římov, tyto připomínky 

bude možné uplatnit při projednávání konceptu, 
• dohoda o ukončení činnosti a  dodatek o uznání dluhu s p. J.Ž. za pronájem hostince 

v D. Stropnici, 
• prodej pozemků, které jsou součástí užívaných zahrádek vše dle GP č. 362-67/2004 

a s ppč. 1332/11 vše k.ú. a obec Římov, 
• rozpočtová změna č. 2, 
• užíváním pozemku u jezu dne 14.6. při akci Havarijní cvičení 2007 pořádané 

Povodím Vltavy, 
• oplocení a  příspěvek na materiál na hřiště beach volejbalu. 

 
ZO vzalo na vědomí: 

• informaci F. Hambergera k výsadbě stromků v obecních lesích, 
• informaci J. Panochy o převodu a prodeji bývalého zařízení samoobsluhy (inventář), 
• zprávu a informace vedení TJ Sokol Římov k činnosti a výstavbě sportovního areálu 

(nového fotbalového hřiště), 
• vyhodnocení provozu vodovodních a kanalizačních sítí za r.2006 VaK, 
• zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření ÚC MSO regionu Pomalší za rok 2006, 

závěrečný účet zveřejněn, 
• Vyhlášku FÚ vyměření daně z nemovitostí na rok 2007, 
• Rozhodnutí KÚ JčK odboru ŽP o zákazu vstupu do státních lesů, 
• zhoršující se situaci zásobování  vodou v Dolní Stropnici. 

      
Na 9. zasedání ZO dne 20.6. 2007 bylo schváleno: 

• pronájem Obecního hostince v D. Stropnici pro paní Jolanu Nekvindovou, 
• přepracování konceptu územního plánu Římov.  Tento byl předložen na společném 

jednání Stavební komise a ZO. Koncept nedostatečně podchycuje skutečnost, nebyly 
včleněny připomínky občanů apod. Není hrubou chybou zpracovatele, že pro 
koncept byly použity mapové podklady přibližně kolem roku 1994. Důvod 
Katastrální úřad v Č. B. nemá v katastru obce Římov zpracované digitální mapové 
podklady a pro potřebné podkladové mapy nejsou zapracované změny. Nové 
zpracování lze očekávat až v podzimních měsících, 

• pořízení návrhu řešení – studie kanalizace v Branišovicích, 
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• zhotovitel pro opravu autobusových čekáren Třeboňská a Hamr – Stavební firma 
V. Prokeš. Na tuto akci byla obci Římov Krajským úřadem JčK schválena žádost 
o dotaci ve výši 180 tis. Kč, 

• výší limitu 150 tis. Kč pro rozhodnutí starosty obce při zadávání veřejných zakázek 
malého rozsahu. Nad výši limitu 150.001,- Kč má právo  rozhodování ZO, 

• rozpočtová změna č. 3 (dotace na čekárny), 
• příprava Obecně závazné vyhlášky č. 1/2007  o poplatku za zhodnocení stavebního 

pozemku s možností jeho připojení na stavbu vodovodu nebo kanalizace, 
• prodloužení kanalizace v části ulice Průběžná za dohodnutých podmínek se žadateli, 

tzn. zhotovení svépomocí za finančního přispění obce na materiál, 
• instalací 2 ks zrcadel na křižovatky do ulice Školní a pod hřbitovem, 
• výpovědi nájemců z obecních hostinců, kde není plněna smlouva, 
• uzavření smlouvy na pronájem nebytových prostor (bývalá zubní ordinace) pro 

p. Z.F. za účelem  provádění masérských služeb,   
• prodej částí zahrádek U Rybníka užívaných žadateli (převážné části uživateli již 

vykoupeny od Pozemkového fondu), 
• uveřejnění nabídky na odprodej rybníka v D. Stropnici (uveřejnění je ze zákona č. 

128/2000 Sb., o obcích, o odprodej zažádal dosavadní uživatel – nájemník). 
 

ZO vzalo na vědomí: 
• poděkování HZS Č. B. hasičům Římova a Branišovic při likvidaci  požáru lesního  

porostu v Hamerských lesích, 
• přeložení dopravy ze silnice I/3 směr z Kaplice do Č. Budějovic, při opravě železnič-

ního přejezdu Bukovec ve dnech 24.-27.6. (informace byla  zveřejněna  plakátky), 
• konání protipovodňového cvičení Vltava-Labe 2007 ve dnech 6.- 7.9.2007, 
• veřejnou vyhlášku KÚ JčK o rozsahu ochranných vodních pásem VD Římov. Tato je 

pro svoji obsáhlost k nahlédnutí m.j. i na OÚ Římov, 
• informace z jednání komisí a výborů při OÚ. 

 
ŠKOLÁCI Z ALBRECHTSBERGU V ŘÍMOVĚ 

Po návštěvě Římovských v Albrechtsbergu na podzim 2005 na oplátku letos rakouští 
školáci přijeli do spřáteleného Římova. Jedenáct dospělých, mezi nimi rodiče, starostka a 
ředitelka národní školy v Albrechtsbergu, a jedenáct dětí pobylo v Římově jen dva dny, ale 
díky připravenému programu toho stihli hodně. Po příjezdu poobědvali ve školní jídelně a 
hned nato zamířili přímo do školy, kde se děti navzájem poznaly a po předání dárků 
ztratily počáteční ostych. Hosté neskrývali velkou radost z darovaných triček s potiskem, 
které jsme nechali vyrobit na zakázku u příležitosti jejich návštěvy. 

Ze školní budovy už Rakušané i jejich hostitelé jako jeden muž vyrazili v jednotných 
„dresech“ do obce. Poté, co se rakouská výprava ubytovala, vydala se na hřiště a odtud 
se římovskými žáky na kopec Horačka. Podobně jako při každoročním Dni dětí cestou 
společně prošli několik stanovišť, kde plnili nejrůznější úkoly o drobné odměny. Hromadně 
jsme absolvovali poznávací procházku kolem Malše a po krátké přestávce u jezu si to 
v parném dni namířili ještě k přehradě, abychom si po návratu vydechli u limonády 
v pohostinství. Následovalo večerní opekání párků u hřiště. 

Druhý den se k výpravě připojila i naše mateřská škola. Autobusem se hromadně 
jelo na výlet na Hlubokou do zoo Ohrada, prohlédli jsme si Lovecký zámek a po obědě 
v Římově se návštěva sympatických Rakušanů z Albrechtsbergu pomalu chýlila ke konci. 
Z kostela už vedly jejich kroky rovnou do autobusu. Za dva roky snad pro změnu zavítáme - 
už podruhé - do Rakouska a tradice vzájemných návštěv bude na přání obou škol 
pokračovat. 
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DEN DĚTÍ ZŠ A MŠ ŘÍMOV 

Dětské odpoledne, pořádané každým rokem v pátek, letos vyšlo přesně na svátek dětí - 
1. června. Účast byla podobná jako v minulých letech: přišlo 52 dětí nejen z Římova, ale 
okolí. Čekalo na ně dvanáct stanovišť a kromě střelby ze vzduchovky je tentokrát nejvíce 
zaujal „let čarodějnic“ a hledání pokladu, kdy měly v ohraničeném prostoru najít ukryté 
předměty. Na Konečné, tak se nazývá poslední stanoviště, si děti, které absolvovaly 
všechny disciplíny, mohly vybrat odměnu dle svého přání - malé hračky, klíčenky, míčky, 
atd.  
 

Poděkování patří panu starostovi Vladimírovi Koupalovi, Lence Grimmové, rodičům 
dětí ze ZŠ a bývalým žákům školy, kteří nám pomohli s pořádáním obou akcí.   

                          Mgr. Michaela Kalinicsová, ředitelka ZŠ a MŠ Římov 
 
    

 
Foto: Evžen Kantor 
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Foto: Evžen Kantor 
 
 
ZE ZASEDÁNÍ OBCE 

Jistě jste i vy pozorně četli poslední vydání římovského Informačního listu. Zvláště potom 
první stranu, kde byly uveřejněny zápisy ze zasedání ZO.  U některých bodů mi dovolte se 
zastavit. V zápisu ze 6. zasedání se dočteme o prodeji pozemků Na Hájcích firmě 
PROMSTROY.  

Tady ovšem musíme trochu odbočit a provést malou historickou rekapitulaci. 
Pozemky byly od původních majitelů vykoupeny za hubičku. Po té došlo k vyjmutí ze 
zemědělského půdního fondu ( pro obec jde, na rozdíl od soukromé firmy, o zanedbatelnou 
položku). A následně byly stavební pozemky za babku prodány firmě MANE. Ta 
investovala do zavedení infrastruktury pro cca 50 RD. Původním záměrem bylo postavit 
zde i více řadových domků, ale tato megalomanská verze nakonec neuspěla.  

Změnou majitele tak přišla obec nejen o realizaci původního záměru, ale i o kontrolu 
co zde bude v budoucnu postaveno. Všechny argumenty, které pan starosta používal pro 
rozsáhlou výstavbu, padly. Nezvýší se natolik počet obyvatel, aby obec dosáhla na vyšší 
dotace od státu. Nepřibudou další mladé rodiny, jejichž děti naplní místní školu a školku. 
Jediným výsledkem je ztráta majetku obce a prakticky nulový zisk z celého projektu.  

Musím se přiznat, že jsem byl proti tak obrovské výstavbě, ale ztráta pozemků a 
možnosti určovat ráz obce je mnohem horší zprávou. Dnes již jen můžeme čekat, co zde 
vlastně nový vlastník hodlá postavit. Pravoslavný kostel? Pětipatrový panelák?  

Dnes můžeme konstatovat, že nejvíce na celém obchodu získala firma MANE. Jistě 
nikdo nevěří, že prodej třetí straně by pro ni byl ztrátovou záležitostí.    

A jen jako perličku závěrem lze uvést, že nejen naše obec, ale ani stát z další 
obchodní činnosti firmy PROMSTROY nebude mít žádný užitek. Tato firma totiž není v na-
šem obchodním rejstříku vůbec evidována.  

Dalším bodem je výzva k podepsání petice proti diskriminaci obyvatel venkova. 
Jeden ze zákonů změnil přerozdělování daní ve prospěch větších sídel. V obci již 
nezůstávají daně od místních podnikatelů a tak se malé obce snaží státi velkými, proto 
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mnohdy nesmyslná výstavba různých satelitních sídlišť. Anebo si, jako například Jihlava, 
která dosažením padesátitisícové hranice počtu obyvatel vylepšila svůj rozpočet o celých 26 
miliónů korun, chybějící duše kupují. To se jednoduše do jednoho bytu za menší úplatu od 
města přihlásí k trvalému pobytu onen potřebný počet lidí.  

Petici nepodepíši. Tento zákon platí již několik let a nezaznamenal jsem přílišnou 
aktivitu obecních zastupitelů všech možných vesnic a vesniček směrem k poslancům – 
mnohdy svým stranickým kolegům, aby se zákon změnil ve prospěch venkova. Jsou přece 
zvoleni, aby nás zastupovali. V mnoha i podstatnějších záležitostech rozhodují bez nás, bez 
referend, bez veřejných debat. A já jim nebudu dělat laciné alibi („tak vidíte, ani petice 
nepomohla“), ani beranidlo.  

Třetí bod se do Informačního listu ani nedostal, jistě jen proto, že již nebylo na 
stránce místo. Ta chybějící věta ze 7. zasedání zastupitelstva obce, a kterou si můžete 
přečíst pouze na internetu (htttp://www.rimov.cz) zní: „Zastupitelstvo obce souhlasí 
s možností ručit nemovitostí čp. 164 při jejím odprodeji pro kupujícího za účelem získání 
finanční půjčky.“  

Ano, čp. 164 je opravdu budova bývalé samoobsluhy. Již dříve jste si mohli přečíst, 
že nový majitel musí složit tři čtvrtiny z celkové ceny okamžitě a zbytek postupně v dalších 
splátkách.  

Teď si výherce onoho podivného výběrového řízení (nabídkové metody?) půjčuje 
u banky, a jako záruku, světe div se, poskytuje budovu, kterou hodlá kupovat!? Podivné? 
Nebo dokonce odporující právu? Jistě namítnete, že obec je stále ještě vlastníkem budovy 
(respektive v době psaní tohoto článku, stále ještě vlastníkem byla) a s ručením souhlasí. 
A také věřím tomu, že náš poněkud děravý právní systém podobné kličky dovoluje a ne-
trestá. Přesto se mi zdá tento způsob nabývání majetku poněkud sporný. Přinejmenším 
neetický a v civilizovaném světě nezvyklý. Vše je o to podivnější, že druhý zájemce by tyto 
problémy neměl a peníze by mohl složit okamžitě.   

Pokud nový vlastník nebude moci dostát svým závazkům vůči bance přijde obec 
nejen o část peněz za prodej, ale samozřejmě i o budovu samotnou, která propadne jako 
zástava.  
  

Petr Mikoláš ze Římova,  psáno pro http://www.rimovske-noviny.cz  
 
CHODNÍK JAKO PŘEKÁŽKA  

Dokud se nevydáte na nákup s kárkou či na procházku s kočárkem tak to nepoznáte. Ale až 
budete potřebovat na hřbitov dovézt kytku v květináči, anebo nakoupit větší nákup 
v pekárně, tak na to určitě přijdete. Po římovských chodnících neprojedete bez toho, že 
budete muset na mnoha místech překonávat vysoký obrubník. Na mnoha místech totiž 
u nich chybí vhodné nájezdy.  

Ano, já chápu, že velká většina z vás jsou opatřeni automobilem a i na velmi krátké 
pochůzky jako je nákup na návsi či oběd v restauraci si dojedete a tedy ani nepoznáte, že 
tento problém existuje. Ale je zde stále ještě spousta lidí, kterým se jezdit autem za roh 
nechce, anebo auto vůbec nevlastní. Jsou zde maminky s kočárkem, ale případně 
i postižení na invalidním vozíku. Všichni tito lidé nemohou římovské chodníky využívat 
v celé jejich délce a jsou v některých místech dokonce nuceni vjet na silnici. O tom, že je to  
právě v naší obci dost nebezpečný špás víme všichni. 

U nově budovaných chodníků jsou nájezdy již samozřejmostí, a u některých ze 
starších chodníků je nájezd také již vyřešen, ale asi je na čase upravit i ty poslední chodníky 
staršího data tak, aby cesta s kočárkem či s kárkou po vesnici byla nejen pohodlnější, ale 
i bezpečnější.  

Petr Mikoláš ze Římov, psáno pro http://www.rimovske-noviny.cz  
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VÝSTAVY – GALERIE OBCE – „I“ CENTRUM 
 
29.6.    „RELAX“ Josef Balek – Kurt Pfeiffer     vernisáže vždy v  18,00 hod. 
20.7. Jiří Masák – olejomalby 
10.8.   Karla Jarošová – akvarely, pastely, olejomalby 
31.8. Zdeněk Pejša – portréty, krajiny 
 
Otevírací doba červenec – srpen - denně  10,00–16,30 hod. s polední přestávkou (30 min.)  
 
MUZEUM ROUBENKA 
 
Otevírací doba: 
červenec - srpen   Út; Stř; Pá; So; Ne;   10,00-12,00 hod.  13,30-17,00 hod. 
 
 
KONCERTY V AMBITU KOSTELA SV. DUCHA 
 
  8.7. Ženský pěvecký sbor z Č.Budějovic sbormistr R.Golomková  18,00 hod. 
22.7. Zuzana Benešová sólový zpěv, Jiří Emmer klavírní doprovod 18,00 hod. 
19.8. BRASS  COLLEGIUM,  Ženský pěvecký sbor Ledenice        18,00 hod. 
 řídí Ing. Jaroslav Korčák 
26.8. Velešínský chrámový sbor, sbormistr Marie Bůžková   18,00 hod. 

 
 
DIVADLO 
 
16.8.   „Kráska a zvíře“  - otáčivé hlediště  Č.Krumlov 
 (lístky je možné zamluvit se zálohou 100,- Kč. na OÚ) 
  
RŮZNÉ 
 
6.-7.7.  Sjezd veteránů všech značek do r. výroby 1980 na tábořišti v Hamru 
8.7.      Letní římovská pouť  

Mše svaté v 7,15 a v 9,00 hod, slavnostní mše v 11,00 hod. 
Celebruje P. Alois Pernička, děkan telčský 
14,30 Svátostné požehnání 

 16.9.  Podzimní římovská pouť 
 
 
SPORT 
 
28.7. XXXII. ročník  turnaje „O putovní pohár TJ Sokol v kopané“ 
  8,30  Sokol Římov        – Slovan J. Hradec 12,10  FC Velešín        – Sokol Přítluky 
  9,45  Sokol Přítluky      – Sokol Soběnov 13,20  SK Slavia Č.B.  – Sokol Římov 
10,50  Slovan J. Hradec – SK Slavia Č.B. 14,30  Sokol Soběnov – FC Velešín 

16,00 Finále 
 

25.8. turistický zájezd  „Totes Gebirge – Mrtvé pohoří“,  Tauplitzalm  
 (procházky kolem pěti alpských jezer) 
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Kopaná – krátké hodnocení ročníku 2006/7 účast mužstev oddílu kopané TJ S. Římov. 
Oddíl má celkem 6 mužstev od nejmenší přípravky až po dospělé. 
 
Nejmladší přípravku – do 7 let vede Honza Carda. Soutěž prozatím nehrají, pilně 
trénují a získávají prvé krůčky z fotbalové abecedy. 
 
Mladší a starší přípravku – začne soutěž od nového ročníku. František Poisel společně 
s mladými trenéry Tomášem Fialou a Markem Mičanem pilně trénují. Již někteří z adeptů 
hrají za mladší žáky. 

 
Výborným reprezentantem jsou mladší a starší žáci, kteří společně trénují. 

Vzorně se jim věnují Jirka Nedorost jako vedoucí trenér, Paule Karel, Vlasta Sládek. 
Vedoucího mužstev dělal František Poisel. Mladší žáci skončili na 2. místě za LOKO Č.B. 
28 bodů branky 31 : 15. Na turnaji v Černém Dubu vyhráli „pohár“ bez ztráty bodu. 
Mužstva domácích, K. Újezdu, Srubce na kluky neměli, 4 x vítězství, branky 17 : 1. 

 
Starší žáci měli ve skupině OP 14 velice kvalitních mužstev. Pouze Olešník a Mladé 

obsadily první a druhé místo, pro naše kluky je bronzová medaile velmi dobrá, 54 bodů a 
skore branek 98 : 43 svědčí o dobré kvalitě našich hochů a výborné obětavé mravenčí práci 
trenérů, pod vedením Jirky Nedorosta. 

 
V květnu se zúčastnili turnaje o „Pohár předsedy OFS“ ing. Kureše na Borku. 

2. místo je dobré, pouze Mladé nás porazilo  1 : 0, bylo tedy prvé, 3. místo bylo Olešníku, 
4. místo zbylo na okresní výběr OFS. 
 
Mužstvu dorostu se věnují Kája Mikeš a Petr Fiala. Dobré 5. místo z 11-ti mužstev, skore 
60 : 41, 28 bodů. Pronásledovala je zranění a nemoci. Radostí pro všechny byl návrat 
Marka Mičana na zelený trávník, škoda že léčení druhého smolaře Lukáše Táchy probíhá 
pomaleji. Loni při cestě domů z posledního mistrovského utkání je zranil opilý řidič 
v Hamru. 

 
Nesmíme zapomenout, že z mužstva dorostu již si zahráli I.B. třídu mužů František 

Jaroš, Lukáš Chovanec  a Michal Mesároš, velmi dobrá zkušenost pro mladé kluky. 
 
Ve fotbalovém světě se říká „Římovská fotbalová škola“, asi právem, u nás totiž 

máme téměř 100 dětí, které se věnují fotbalu, že u nás hraje mládež ze všech měst a vesnic 
Svazku Dolního Pomalší vědí i ti, co se o sport nezajímají. 
 

Krátce o mužstvu dospělých – hrajeme krajskou soutěž, I.B. třídu, silnou skupinu „A“. 
Již 3 rok jsme I.B. třídu zachránili, opět 30 bodů 11. místo. Postup si vybojovala Slavia Č.B., 
sestupoval Velešín a Včelná. Opět tradičně vyšlo jaro, 21 bodů, branky 21 : 15, 4. místo 
v tabulce jara. 

 
Mužstvu se věnovali Standa Řezáč, František Jaroš a Pavel Polák, který trénoval 

brankáře. Patří jim také poděkování za perfektní obětavou práci. Musíme dnes 
vyzdvihnout i přístup všech hráčů, kteří bojovali celé jarní kolo příkladně. Všichni římovští 
fotbalisté, trenéři ale i fanoušci byli dobří. Všichni dohromady dělali dobré jméno celému 
svazku Dolního Pomalší. 
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Dostáváme otázky, proč se nepokračuje ve výstavbě nového hřiště. Bylo nám 
nejdříve písemně oznámeno, že nám MŠMT poskytne dotaci 6 miliónů na výstavbu. Po 
změně na ministerstvu jsme byli ze skupiny šťastných vyřazeni. Znovu žádáme ČSTV a 
MŠMT o dotaci na příští rok, za okres Č. Budějovice jsme opět doporučeni z 1. místa. Naše 
římovské zastupitelstvo jsme již podrobně seznámili s naší činností, zejména vše děláme 
pro mládež. Stávající hřiště má letos 70 let, je stále přístupné všem občanům i mládeži, 
využívá je každý, jak římováci tak turisti, návštěvníci alespoň k odpočinku. 

Bohužel hrací plocha na kopanou vůbec již neodpovídá předpisům ČMFS. 
 

        Josef Koupal 
 

Starší žáci TJ Sokol Římov 
Utkání 16.6.2007 – Sokol Římov – SK Dobrá Voda 2 : 0 (Šálek, Čabela) 

 

 
 
Horní řada (zleva):  F. Poisel (vedoucí), J. Nedorost, K. Paule, V. Sládek (trenéři),  
   Rejman, Nový, Toncar, Zbořil, Gramárik, Šmíd, Čabela 
Dolní řada (zleva):  Poutníková, Žáček, Koupal, Šálek, Chovanec, Wolf, Čabelová 
Chybí:   Vlček, Brabec, Sládek, Zimmermann, Jirkal, Froněk 
 
________________________ 
 
Vydává OÚ Římov, PSČ 373 24, tel. 387 987 236. Registrováno pod evidenčním číslem MK ČR E 10040. 
Neprodejné. Redakce: J. Carda. Příspěvky jsou přijímány v jakékoliv formě (e-mail: evba@pf.jcu.cz).  
Otištěné příspěvky nemusí vyjadřovat stanovisko redakce.  
Uzávěrka příštího čísla 27. srpna 2007. 
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